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Jak to wygląda w innych regionach?

Województwo świętokrzyskie jest jednym z niewielu, które postanowiły podjąć się próbę
stworzenia regionalnej polityki młodzieżowej. Pomyślałam, że może Państwa zainteresować
jak z tym tematem radzą sobie inne regiony. Na początek Dolny Śląsk i rozmowa z
Krystianem Ulbinem, pełnomocnikiem marszałka województwa dolnośląskiego ds.
współpracy ze środowiskami akademickimi oraz młodzieżowymi. Funkcja taka istnieje od
2010 roku.

 

– Na czym polega Twoja praca? Jakie masz zadania?
– Odpowiadam za koordynowanie działań w zakresie planowania i wdrażania polityki
młodzieżowej oraz dialogu międzypokoleniowego na Dolnym Śląsku. Zajmuję się
upowszechnianiem wiedzy o samorządzie terytorialnym wśród młodzieży i studentów,
wspieraniem samorządności młodzieży w naszym województwie, m.in. poprzez ścisłą
współpracę z Młodzieżowym Sejmikiem Województwa Dolnośląskiego, a także z
Młodzieżowymi Radami Gmin lub Miast oraz z innymi podmiotami zajmującymi się
kwestiami młodzieży, w tym z organizacjami pozarządowymi. Do moich obowiązków należy
również nadzorowanie całego procesu wydatkowania środków przeznaczonych na działania
na rzecz młodzieży przez nasz Urząd Marszałkowski.

– Kto poza pełnomocnikiem w strukturach Waszego urzędu jest zaangażowany w
kwestie młodzieżowe? Jak współpracujecie?
– Zaangażowany w kwestie młodzieży jest między innymi Wydział Edukacji oraz Wydział
Sportu. Inicjatyw dla młodzieży w całym Urzędzie jest bardzo dużo. Moją rolą jest
skoordynowanie pewnych działań poprzez uczestnictwo w wielu zespołach i naradach, w
trakcie których przedstawiam potrzeby młodych ludzi. Chwalę sobie taką współpracę w
szczególności gdy ścierają się poglądy osób doświadczonych z pewną nową energią, co
powoduje, że wypracowane przez nas stanowiska są optymalne.

– Co uznajecie Państwo za największy sukces ostatnich lat w obszarze polityki
młodzieżowej w regionie, który zawdzięczacie działaniom Urzędu Marszałkowskiego
Województwa Dolnośląskiego i funkcji pełnomocnika?
– To zdecydowanie wzmocnienie organizacji pracujących z młodzieżą poprzez systematyczne
udzielanie dotacji na realizację zadań publicznych oraz stworzenie Młodzieżowego Sejmiku
Województwa Dolnośląskiego, który prowadzony jest przez doświadczone w tej tematyce
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Stowarzyszenie Semper Avanti.

– Jaki jest roczny budżet, który samorząd Województwa Dolnośląskiego przeznacza
na aktywizację młodzieży?
– W tym roku w budżecie Województwa Dolnośląskiego na działania na rzecz młodzieży
wyłącznie w obszarze aktywizacji społecznej jest zarezerwowana kwota 300 000zł. Środki te
są znacznie mniejsze w porównaniu do roku 2014, co wynika ze zmniejszenia dochodów
całego  województwa, szczególnie w obszarze wpływów z podatku dochodowego CIT. Jako
Pełnomocnik wspieram też organizacje pozarządowe w pozyskiwaniu środków zewnętrznych
na projekty młodzieżowe.

– Czy istnieje jakiś odrębny dokument strategiczny poświęcony młodzieży
województwa  dolnośląskiego? Na jakiej podstawie realizujecie regionalną politykę
młodzieżową?
– Młodzież to grupa mocno zauważona w „Strategii Rozwoju Województwa Dolnośląskiego
do roku 2020”, mowa o niej jest w innych strategicznych dokumentach regionu, np. w
obszarze infrastruktury, służby zdrowia czy gospodarki. Na dziś nie posiadamy odrębnej
strategii na rzecz młodzieży. Lecz moim ambitnym planem jest, aby w naszym regionie
powstała kompleksowa polityka młodzieżowa wpisana w jedną strategię.

– Jakie są Twoje plany na najbliższą przyszłość?
– Naszym najważniejszym zadaniem będzie realizacja projektu „Dolnośląska Akademia
Samorządu” we współpracy z wybraną organizacją. Celem projektu jest upowszechnienie
wiedzy na temat samorządu terytorialnego wśród młodzieży z terenu Dolnego Śląska.
Chcemy kształcić młodych ludzi z tak ważnej tematyki jaką jest samorządność, aby w
przyszłości mieli najlepsze kompetencje do bycia liderem życia publicznego. To projekt o
dużej skali i ważnej tematyce.

– Dziękuję serdecznie za rozmowę.

Barbara Zamożniewicz, Rzecznik Młodzieży przy Urzędzie Marszałkowskim Województwa
Świętokrzyskiego

Świętokrzyski Informator Samorządowy “Nasz Region” – sierpień 2016


